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Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
Komisja Budżetu i Finansów 

 

Protokół nr 10 

z posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 10 grudnia 2024 r. 
 

Miejsce posiedzenia: sala narad w biurze Rady Miejskiej 

Obrady rozpoczęto 10 grudnia 2024 o godz. 15:20, a zakończono o godz. 17.50 tego 

samego dnia. Posiedzeniu przewodniczyła Urszula Choroba – Przewodnicząca Komisji. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków komisji. 

Obecni: 

1. Sylwia Brzezicka-Tesarczyk 

2. Urszula Choroba 

3. Kacper Cichocki 

4. Michał Grzesik 

5. Patryk Konieczny 

6. Wojciech Krzyżanowski 

7. Tomasz Sokołowski 

  

Lista gości na posiedzeniu 

Anna Szostak - Skarbnik, Magdalena Czech-Majer - Kierownik referatu RR, Piotr Staroń - 

Kierownik referatu IB, Agnieszka Gradzińska - inspektor w referacie RR, Maria Wyszomierska - 

radna, Marcin Czerniej - radny. 

  

 Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołów nr 8 z dnia 29.10.2024 i nr 9 z dnia 18.11.2024. 

2. Sprawozdanie finansowe oraz rozliczenie finansowe z realizacji "Akcji Lato 2024":  

MOKSIR,  GOTIP, Kluby Sportowe oraz Stowarzyszenia działające na terenie Gminy. 
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3. Informacja o realizacji zobowiązań podatkowych oraz opłat lokalnych od osób 

prawnych i fizycznych w 2024 roku oraz o działaniach podejmowanych przez Gminę w 

celu poprawy ściągalności zadłużeń. 

4. Projekt planu pracy komisji na 2025 rok. 

5. Praca nad projektem budżetu na 2025 rok. 

6. Sprawy bieżące. 

 

  Uwag do porządku nie wniesiono i przystąpiono do jego realizacji, ze względów 

organizacyjnych zmieniając kolejność poszczególnych punktów. 

 

Ad. 2 Sprawozdanie finansowe oraz rozliczenie finansowe z realizacji "Akcji Lato 2024":  

MOKSIR,  GOTIP, Kluby Sportowe oraz Stowarzyszenia działające na terenie Gminy. 

Sprawozdanie przedłożyła oraz omówiła Agnieszka Gradzińska – inspektor w ref. RR. 

Radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk zapytała, że nadal w regulaminie jest zapis, że o 

podziale środków ostatecznie decyduje Burmistrz. Pani Gradzińska odpowiedziała, że w 

przypadku dotacji dla klubów sportowych tak, natomiast przy akcji lato nie. 

Radna Wyszomierska zapytała o wkład własny rodziców w kosztach akcji lato. Pani 

Gradzińska odpowiedziała, że tak, było takie założenie. W odpowiedzi na pytanie o 

darmowe propozycje MOKSiRu powiedziała, że były i takie atrakcje, ponieważ MOKSIR 

działał w oparciu o dotację a nie w formule konkursowej. 

 

Ad. 5. Praca nad projektem budżetu na 2025 rok. 

W dyskusji udział brali: kierownik referatu Inwestycji i Budownictwa – Piotr Staroń, radna 

Urszula Choroba, radna Maria Wyszomierska, radny Kacper Cichocki, radny Marcin 

Czerniej, Skarbnik Anna Szostak. 

Dyskusja dotyczyła założeń do budżetu w zakresie inwestycji, planowanych i 

rozpoczętych, między innymi: 

- uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej, 

- kanalizacja Budzisk, 

- chodniki: Rudy i Ruda Kozielska, 
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Radny Marcin Czerniej zapytał, czy w budżecie są zaplanowane środki na remont 

chodnika przy ul. Gliwickiej w Siedliskach. Pani Skarbnik odpowiedziała, że zaplanowano 

150.000 zł.  

- kolejka wąskotorowa: budynki, zakup i remont taboru, 

-OSP,  

- ścieżka rowerowa Nędza-Kuźnia Raciborska-Solarnia 

W tej części formułowano wniosek o podjęcie kroków w celu podpisania listu intencyjnego 

pomiędzy Gminami Nędza, Bierawa i Kuźnia Raciborska w zakresie warunków wspólnego 

prowadzenia zadania; 

- parking przy ul. Kasztanowej, 

- przebudowa kanalizacji deszczowej na ul. Arki Bożka, 

- zagospodarowanie tzw. „koloseum” w Kuźni Raciborskiej oraz przystani kajakowej, 

W tej części radna Urszula Choroba zgłosiła wniosek o zmianę zadania poprzez 

zmniejszenie kosztu dokumentacji o budowę przystani kajakowej; 

- budowa boiska wielofunkcyjnego w Turzu, 

- termomodernizacja budynku świetlicy w Budziskach, 

- zabytkowa studnia w Kuźni Raciborskiej, 

- zabytkowe ujęcie wody w Rudach, 

- punkty świetlne w Rudach, 

- oświetlenie świąteczne Gminy, 

- remonty nawierzchni dróg na terenie Gminy.. 

Kierownik referatu IB omówił kwestie różnic pomiędzy nakładką asfaltową a wykonaniem 

remontu nawierzchni metodą natryskową. 

Po tej części posiedzenia obrady opuścili radni Grzesik, Depta i Czerniej. 

 

Ad. 3. Informacja o realizacji zobowiązań podatkowych oraz opłat lokalnych od osób 

prawnych i fizycznych w 2024 roku oraz o działaniach podejmowanych przez Gminę w 

celu poprawy ściągalności zadłużeń. 

Temat omówiła Pani Skarbnik, Anna Szostak, która powiedziała między innymi, że co 4 

lata podczas kontroli przeprowadzanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową ta kwestia 
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jest badana. Nie odnotowano uwag a wręcz zaznaczano prawidłowe funkcjonowanie tych 

działań. 

Przewodnicząca Urszula Choroba poprosiła o uzupełnienie informacji o dane dotyczące 

ilości tytułów wykonawczych ściągniętych przez komorników. 

 

Ad. 4 Projekt planu pracy komisji na 2025 rok. 

Przewodnicząca poprosiła członków komisji o zgłaszanie tematów do planu pacy.  

 

Ad. 1. Przyjęcie protokołów nr 8 z dnia 29.10.2024 i nr 9 z dnia 18.11.2024. 

Uwag do protokołów nie wniesiono. 

Za przyjęciem protokołu nr 8 głosowało 4 z 4 obecnych radnych. 

Za przyjęciem protokołu nr 9 głosowało 4 z 4 obecnych radnych. 

 

Ad. 6. Sprawy bieżące. 

Radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk zapytała, jak to się stało, że mamy dwa projekty 

uchwały w sprawie stawek opłaty za gospodarowanie odpadami. Odpowiedziała Pani 

Skarbnik, Anna Szostak, która powiedziała między innymi, że po konsultacjach Burmistrz 

podjął decyzję o zaproponowaniu stawki 29,50 zł. Zaznaczyła, że ta wysokość opłaty 

spowoduje deficyt w systemie. 

Radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk zapytała o procedurę zastosowaną przy obliczeniu 

stawki 29,50  i 34 zł oraz o to, jaka będzie wysokość deficytu. 

Radny Tomasz Sokołowski zapytał jaka kwota była założona po stronie dochodów gminy 

w projekcie budżetu, jakie skierowano do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że składając  projekt nie była wiadoma kwota deficytu. 

Dodała, że kwota 34 zł wynika z wyliczeń.  

Radny Sokołowski dociekał, kiedy było wiadomo, że to musi być kwota 34 zł. Pani 

Skarbnik odpowiedziała, że po wyliczeniach wynikających z ofert firm świadczących 

usługi: transport i odbiór - GPWiK oraz zagospodarowanie - SEGO. Pani Skarbnik dodała, 

że gwoli doprecyzowania swojej wcześniejszej wypowiedzi na temat podwyżki stawek 

przez GPWiK miała na myśli cenę za 1 km od tony odpadu. Radna Wyszomierska 
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zapytała, jak to się ma do informacji jaką opublikował Prezes GPWiK, że stawka pozostaje 

bez zmian? 

Radny Sokołowski zapytał, kto zlecił pracownikowi merytorycznemu przygotowanie 

projektu uchwały na stawkę 34 zł? Pani Skarbnik odpowiedziała, że ona, bo taka kwota 

wynika z potrzeby zbilansowania deficytu w wysokości około 700 tys. zł. Z wyliczeń wynika 

podwyżka o 7 zł, zaproponowała o 8 zł. Następnie omówiła kwestie wejścia w życie 

uchwały oraz skutków finansowych wprowadzenia nowych stawek od lutego. 

Radny Sokołowski zapytał, kto pracował nad wyliczeniami stawki 29,50 zł? Pani Skarbnik 

opowiedziała, że nie wie, a projekt dostała przed chwilą, co było powodem jej spóźnienia 

się na posiedzenie Komisji. 

Radni zdecydowali, że na kolejnym posiedzeniu przeanalizują ten projekt uchwały, 

natomiast oczekują, iż w uzasadnieniu pojawi się wyliczenie stawki 29,50 zł. 

Przewodnicząca poprosiła o przygotowanie i przedstawienie na kolejnym posiedzeniu 

również protokołów z negocjacji jakie odbyły się 27.11.2024 r oraz ogłoszenia o wynikach 

przeprowadzonego przetargu. 

Pani Skarbnik na prośbę radnej Sylwii Brzezickiej -Tesarczyk przedstawiła dane księgowe 

dotyczące dochodów i wydatków związanych z gospodarowaniem odpadami. I tak do dnia 

09.12 dochody za I kwartał wynosiły 761.000 zł, za II kwartał 700.000 zł, a za III kwartał 

ok. 600.000 zł, łącznie 2.320.000 zł. Dojdzie jeszcze około 250.000 zł – termin płatności 

IV raty upływa 15.12. Wydatki to kwota 3.030.000 zł, do której należy doliczyć koszty do 

poniesienia w wysokości około 200.000 zł – faktury za listopad. Różnica po stronie 

dochodów i wydatków wynosi około 700.000 zł. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

Urszula Choroba 

Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 

  

Przygotowała: Ilona Burgieł 


